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ORG.0012.4.3.2019 

 

Protokół nr 4/19 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury 

oraz Sportu i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw Komunalnych,  

które odbyło się dnia 26 kwietnia 2019 r.  

w remizie OSP Rybarzowice 

 

Obecni na posiedzeniu: 

Radni wg załączonej listy obecności, 

Wójt Gminy Buczkowice, Pan Józef Caputa, 

Skarbnik Gminy, Pani Magdalena Mendrok, 

Sołtys Buczkowic, Pan Henryk Knapek, 

Prezes OSP Rybarzowice, Pan Stanisław Górny, 

Inspektor Referatu Ogólno-Organizacyjnego Urzędu Gminy Buczkowice, Pan Jerzy Kanik, 

Protokolant: Ewa Matera, inspektor Referatu Ogólno-Organizacyjnego Urzędu Gminy Buczkowice. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia.  
2. Opiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Buczkowice, 
2) zmiany budżetu gminy Buczkowice na rok 2019,  
3) zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2019, 
4) Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Buczkowice, 
5) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian 
za uiszczaną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, 

6) zmiany uchwały dotyczącej wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi dla nieruchomości zamieszkałych oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty, 

7) zmiany uchwały dotyczącej odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości niezamieszkałych, na których powstają odpady komunalne oraz ustalenia 
opłat. 

3. Przedstawienie kosztów utrzymania dróg w okresie zimowym i remontów pozimowych. 
4. Omówienie stanu gotowości bojowej Ochotniczej Straży Pożarnej w Rybarzowicach. 
5. Przyjęcie protokołu z poprzedniego wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty (…) i Komisji 

Budżetu (…). 
6. Sprawy bieżące, wolne wnioski. 
7. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury oraz Sportu i Spraw Społecznych, Pan Stanisław Sowa 

otworzył wspólne posiedzenie komisji o godz. 16.05 i stwierdził prawomocność podejmowanych decyzji 

(w momencie otwarcia posiedzenia obecnych było 10 radnych). 
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Złożono życzenia imieninowe Radnemu Jerzemu Foltyniakowi, Radnemu Jerzemu Więckowi i Radnemu 

Jerzemu Jakubcowi. 

 

Udział w posiedzeniu rozpoczęła Radna Renata Komarnicka. 

 

Ad 2. Opiniowanie projektów uchwał (opiniowane projekty zał. do protokołu). 
 
Ad 2.1-2. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Buczkowice. 
Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Buczkowice na rok 2019. 
 
Skarbnik Gminy przedstawiła projekty uchwał, informując radnych o konieczności wprowadzenia 
autopoprawki wynikającej z podpisania aneksu z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej, dotyczącego zmiany sposobu finansowania zadania „Zagospodarowanie 
brzegów Żylicy wraz z budową ścieżki dydaktycznej etap 1.” (zmniejszamy kwotę pożyczki w 2020 r. z 
2.629.700 mln zł na 835.602,40 tys. zł, dofinansowanie z budżetu państwa podnosimy z 75.600 zł na 
80.000 zł, środki z UE: 600.000 zł zastąpimy kwotą 559.000 zł, poza tym w 2020 r. zwiększa się 
przychody z tytułu planowanego kredytu o 1.550.000,00 zł do kwoty 4.297.143,00 zł co powoduje 
zmiany w rozchodach z tytułu spłaty kredytów w latach 2020-2032). 
 

Radny Więcek zapytał czy WFOŚiGW czymś to tłumaczy. 

 

Wójt Gminy wyjaśnił, że jest to „matematyka” polegająca na 90% dofinansowaniu zadania i podkreślił, 

że aneks jest dla nas korzystny. 

 

Wobec braku innych zgłoszeń Radny Sowa poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Buczkowice.  

 

W wyniku głosowania komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały (głosowało 11 radnych, w tym 

11 „za”). 

 

Radny Sowa poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Buczkowice na 

rok 2019. 

 

W wyniku głosowania komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały (głosowało 11 radnych, w tym 

11 „za”). 

 

Ad 2.3. Projekt uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2019. 

 

Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały. 

 

Udział w posiedzeniu rozpoczął Radny Matlak. 

 

Wobec braku zgłoszeń Radny Sowa poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
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W wyniku głosowania komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały (głosowało 12 radnych, w tym 

12 „za”). 

 

Ad 2.4-7. Projekty uchwał w sprawach: 

1) Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Buczkowice, 
2) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za 
uiszczaną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, 

3) zmiany uchwały dotyczącej wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi dla nieruchomości zamieszkałych oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty, 

4) zmiany uchwały dotyczącej odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 
niezamieszkałych, na których powstają odpady komunalne oraz ustalenia opłat. 

 

Wójt Gminy przedstawił projekty uchwał, podkreślając, że: 

 kompostowanie znacznie obniża nam koszty gospodarowania odpadami,  

 został rozstrzygnięty przetarg na odbieranie od mieszkańców odpadów – wygrała ponownie 

firma SanitTrans, 

 koszty odbioru wzrosły o 40%, co wynika z coraz większych opłat marszałkowskich i kosztów 

pracy (firma musi za tę cenę odbierać od nas odpady przez dwa), 

 proponuje się podniesienie ceny z 10 do 13 zł za osobę w rodzinie (rozważaliśmy 14 zł – byłoby 

z zapasem) – jest to i tak najniższa cena w okolicy, 

 ilość oddawanych odpadów rośnie – wynika to też z tego, że mieszkańcy przestają spalać 

śmieci w piecach, na czym bardzo nam zależy, 

 realizując powtarzające się wnioski mieszkańców ujęliśmy w przetargu dodatkowy odbiór 

odpadów w miesiącach letnich, 

 jeżeli nie podwyższylibyśmy opłaty musielibyśmy dopłacać z budżetu, w którym nie ma na to 

środków – jest on mocno napięty przez prowadzone inwestycje, 

 za ubiegły rok dopłaciliśmy 180 tys. do gospodarki odpadami. 

 

Radny Roman Wrona zauważył, że w Regulaminie dopuszczamy oddawanie popiołu w workach. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że odchodzimy od worków, jednak zostawiamy je w Regulaminie, by była 

możliwość odebrania w awaryjnej sytuacji. 

Radny Jan Świerczek przedstawił problemy dotyczące wnoszenia przez niego opłaty za odpady 

odbierane z jego przedsiębiorstwa. 

Wójt Gminy poprosił Radnego o skontaktowanie się w tej sprawie z pracownikiem Urzędu, Panem 

Krzysztofem Wrzoskiem, który wskaże mu możliwości rozwiązania jego problemów. 

 

Wobec braku zgłoszeń Radny Sowa poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Buczkowice. 

 

W wyniku głosowania komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie (głosowało 

12 radnych, w tym 11 „za”, 1 wstrzymał się od głosu). 
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Wójt przedstawił stawki opłat za odbieranie odpadów wnoszone przez mieszkańców sąsiednich gmin. 

Wobec braku zgłoszeń Radny Sowa poddał pod głosowanie kolejne projekty uchwał. 

 

W wyniku głosowania komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie szczegółowego 

sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczaną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi (głosowało 12 radnych, w tym 12 

„za”). 

 

W wyniku głosowania komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

dotyczącej wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla 

nieruchomości zamieszkałych oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty (głosowało 12 radnych, w tym 

11 „za”, 1 wstrzymał się od głosu). 

 

W wyniku głosowania komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

dotyczącej odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości niezamieszkałych, na 

których powstają odpady komunalne oraz ustalenia opłat (głosowało 12 radnych, w tym 12 „za”). 

 

Ad 3. Przedstawienie kosztów utrzymania dróg w okresie zimowym i remontów pozimowych. 
 

Wójt Gminy przedstawił przedmiotowe kwestie (zał. do protokołu), informując radnych, że nie ma na 

rynku zainteresowania zimowym utrzymaniem dróg. 

 

Radny Kopacz poprosił o interwencję w kwestii bardzo dużego ubytku w ul. Woźnej (przy posesji 452). 

 

Wójt Gminy zaproponował omówienie punktów 5 i 6, a następnie punktu 4, który wymaga wyjścia do 

garażu. 

Ad 5. Przyjęcie protokołu z poprzedniego wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty (…) i Komisji Budżetu 

(…). 

 

Wobec braku uwag do protokołu Radny Sowa poddał go pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania komisje przyjęły protokół z poprzedniego posiedzenia Komisji Oświaty, Zdrowia, 

Kultury oraz Sportu i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw Komunalnych - głosowało 12 

radnych, w tym 12 „za”. 

 

Ad 6. Sprawy bieżące, wolne wnioski. 

 

Wójt Gminy zwrócił się do radnych z prośbą o załatwianie bieżących spraw w tym punkcie komisji, 

wyjaśniając jednocześnie, że złożenie interpelacji ma taka samą moc jak wniosek, jednak wymaga 

przeprowadzenia wielu - niepotrzebnych z praktycznego punktu widzenia - czasochłonnych czynności, 

angażujących kilku pracowników, którzy przez to - podobnie jak on sam - mają mniej czasu na inną 

pracę. 
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Następnie Pan Wójt poinformował radnych, że pojawiła się niepowtarzalna okazja pozyskania środków 

na zakup samochodu bojowego dla OSP Godziszka (400 tys. zł dotacji i drugie tyle środków własnych) 

i poprosił radnych by „mieli to na uwadze”.  

Radny Moczek zapytał: 

 czy istnieje możliwość ratalnego ściągania środków z pensji nauczycielom, którzy brali udział 

w strajku, 

 kto zarządza subwencją – rada gminy, wójt czy dyrektor szkoły. 

Wójt Gminy powiedział, że: 

 nie ma możliwości potrącenia tej należności w ratach,  

 pytania w tej sprawie powinny być kierowane do dyrektorów szkół, a nie do wójta, 

 mamy jednoznaczną opinię, że potrącić trzeba, w innym wypadku ponieślibyśmy 

konsekwencje naruszenia prawa, 

 szkoły dysponują funduszem socjalnym, dzięki czemu można udzielić pomocy osobom 

w najtrudniejszej sytuacji, działa też kasa zapomogowo-pożyczkowa i – ewentualnie - banki. 

Radny Moczek zapytał czy nauczyciele mają wziąć sobie kredyty. 

Wójt Gminy powiedział, że jest to jedna z możliwości zrównoważenia sytuacji, ale są również 

wspomniane możliwości socjalne – jest to kwestia dyrektorów, którzy zarządzają budżetem placówki 

i za niego odpowiadają. 

Radny Moczek zapytał czy subwencja zostanie w budżecie szkoły. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że na razie państwo nie kazało zwracać subwencji, która tworzy budżet szkoły. 

Radny Moczek zapytał czy jest możliwe, że zostanie ona w budżecie szkoły. 

Wójt Gminy powiedział, że jest to możliwe, jednak nawet wówczas nie będzie można wypłacić 

wynagrodzeń za okres strajku. 

Radny Foltyniak podkreślił, że Wójt Gminy nie jest w stanie udzielić odpowiedzi na pytanie czy nie 

pojawi się żądanie zwrotu części subwencji i wyraził opinię, że strajk to sytuacja dotkliwa dla obu stron, 

a osoba, która nie pracuje, nie dostaje za pracę wynagrodzenia. 

Radny Więcek zapytał dlaczego nie możemy tych środków ściągać w ratach. 

Wójt Gminy powiedział, że nie da się ściągać w ratach potrącenia. 

Radny Więcek zaproponował by zamiast potrącać np. 500 zł jednorazowo, potrącić pięć razy po 100 zł. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że on takiego polecenia dyrektorowi wydać nie może, a dyrektor nie może 

udzielić osobie fizycznej pożyczki, czym byłoby takie działanie. Pan Wójt podkreślił, że zasady płacowe 

są sztywne i musimy ich przestrzegać.  
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Radny Zdzisław Świerczek poprosił o obniżenie krawężników ścieżki rowerowej przy przejazdach dla 

rolników przez Żylicę (twierdzą, że na tych, które są, będą się im zawieszać maszyny). 

Wójt Gminy powiedział, że kwestie te są uzgadniane i rolnicy nie będą mieć problemów z przejazdem. 

Ad 4. Omówienie stanu gotowości bojowej Ochotniczej Straży Pożarnej w Rybarzowicach. 
 

Pan Górny powiedział, że: 

 obecnie OSP otrzymują dotacje właściwie tylko na tabor samochodowy (kiedyś 30-50% 

środków przeznaczane było na sprzęt, ubrania itp. – teraz wszystko prawie zostało przesunięte 

na samochody), 

 jest szansa na pozyskanie połowy środków na zakup samochodu dla Godziszki i szkoda byłoby 

ją zaprzepaścić – w tym roku wsparcie mają otrzymać 4 jednostki, Godziszka jest na drugim 

miejscu, 

 grupa operacyjna OSP Rybarzowice liczy 25 strażaków, w bieżącym roku do pożarów 

wyjeżdżano już tyle razy ile zwykle w pół roku (głównie trawy i przewody kominowe), 

 strażacy do akcji są zabezpieczeni, nie ma braków, 

 OSP dysponuje dobrymi samochodami – w tym zakupionym w zeszłym roku - między innymi 

dzięki wsparciu gminy - samochodem ciężkim (koszt zakupu: 898,5 tys. zł, w tym gmina – 400 

tys. zł, NFOŚiGW – 282.780 zł, WFOŚiGW – 141.390 tys. zł i OSP – 71.270 zł). 

Następnie Pan Górny: 

 podziękował za wsparcie Wójtowi Gminy i radnym oraz Pani Marii Sanetrze, Pani Dorocie 

Majcherczyk i Panu Jerzemu Kanikowi, którzy brali czynny udział w działaniach mających na 

celu pozyskanie tego samochodu, 

 poinformował obecnych, że w ubiegłym roku udało się pozyskać ze środków Ministerstwa 

Sprawiedliwości (udział własny: 1%) wyposażenie w zakresie ratownictwa medycznego (na 

remizie w ogólnie dostępnym miejscu znajduje się AED), 

 powiedział, że w zeszłym roku również OSP Rybarzowice obchodziło 120-lecie istnienia 

jednostki i było organizatorem obchodów 100. rocznicy odzyskania  przez Polskę 

niepodległości - oraz rozdał obecnym publikację wydaną z tej okazji, 

 zaprosił wszystkich do obejrzenia nowego samochodu bojowego. 

Komisja udała się do garażu, gdzie zapoznała się z wyposażeniem bojowym jednostki OSP Rybarzowice. 

Ad 7. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury oraz Sportu i Spraw Społecznych, Pan Stanisław Sowa, 

zamknął posiedzenie komisji. 

 

Posiedzenie komisji zakończyło się o godz. 17.45. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Przewodniczyli: 
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Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Komunalnych, Maria Sternal 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury oraz Sportu i Spraw Społecznych, Stanisław Sowa 

 

Protokołowała: Ewa Matera 

 

 



Zestawienie kosztów odśnieżania 2018/19  

(od listopada 2018r. do marca 2019r ) 

 

Buczkowice: (około 36 km dróg) ilość godzin 

- grudzień: 139, 

- styczeń: 916, 

- luty: 50, 

  

Godziszka: (około 22 km dróg)  

- listopad: 6, 

- grudzień: 99, 

- styczeń: 702, 

- luty: 48, 

- marzec: 5. 

 

 Kalna (około 12 km dróg) ilość godzin  

- listopad: 4, 

- grudzień: 69, 

- styczeń: 413, 

- luty: 36, 

- marzec: 2. 

 

Rybarzowice: (około 29 km dróg) ilość godzin 

- grudzień: 101, 

- styczeń: 756, 

- luty: 63, 

 

Ogółem koszty odśnieżania w zł: 441.806,40 zł (brutto) 

w tym: 

- za listopad:    1.296,00 zł, 

- za grudzień: 52.879,80 zł, 

- za styczeń:  361.950,20zł, 

- za luty:          25.531,20zł, 

- za marzec:          907,20zł,  

 

Koszty odśnieżania za zeszły sezon zimowy 2017/19 wyniosły  277.214,40 zł (brutto). 

 

Podpisano umowę na pozimową naprawę dróg z firmą Droseb z Bielska-Białej. 

Termin realizacji od 08.04 do 31.05.2019 r. 

Zakres robót: około 1600 m2 ubytków.  

Całkowity koszt 150.000,00 zł (brutto). 

Koszt 1m2 ubytku 93,48 zł (brutto). 

Rozliczenie ww. robót nastąpi kosztorysem powykonawczym. 

 

Inspektor Referatu Gospodarki Komunalnej i Budownictwa Urzędu Gminy Buczkowice, 

Marcin Jakubiec 




